

شروط وأحكام استثمار الأرصدة المستقطبة

Terms & Conditions of Investing Attracted Balances



Customer Name: Customer ID No.:

Customer Profile No.:

Account No.: Date: / /

Branch Name:

Branch No.: Account Currency:

We kindly request that you commence the investment in accordance with the applicable procedures and regulations, and in line with the details set out hereinabove.

First: Preamble

This document sets out the Terms and Conditions that govern the Attracted Balances Investment Campaign (the "Campaign") launched by alrajhi bank ("ARB"). The Customer's participation in the Campaign shall constitute acceptance of these Terms and Conditions, which shall be governed by the provisions of Sharia-compliant Mudarabah contract regulating investment of funds.

Second: Definitions

1. Campaign: A campaign that provides mokafaa points in return for an increase in the Customer's average balance during the Campaign period (three months), commencing from 01/01/2026 AD to 31/03/2026 AD.
2. Attracted Funds: The increase in Customer's average balance that satisfies the following two conditions:
 - A. The increase in the average balance shall not be less than SAR 5,000. In addition, the increase shall be calculated only in multiples of SAR 5,000. Any increase below this amount shall not be considered.
 - B. The increase shall exceed the Customer's average balance during the period from 01/10/2025 AD to 31/12/2025 AD.
3. Average Balance: The average balance of the current account during a specified period, used to compare the balance before and after the Campaign.
4. Expected Profit: The expected profit rate anticipated to accrue from the investment of the Attracted Funds.
5. mokafaa Points: ARB Loyalty Program points used as an alternative to cash profits for individual Customers.

Third: Eligibility Conditions

1. The Campaign shall apply to individual Customers holding an active current account with a minimum balance of SAR 10,000 or above.
2. The funds below the specified minimum threshold shall not be deemed Attracted Funds.
3. The Attracted Funds shall be calculated after the end of the Campaign by comparing Average Balance before and after the Campaign, and only the difference shall be considered.

Fourth: Investment Mechanism and Nature

1. The Attracted Funds shall be invested within the Customer's current account without opening a new account.
2. The investment shall be subject to Sharia provisions that govern Mudarabah as applicable by ARB, which include the following:
 - Announcing the Expected Profit rate (2.4%).
 - ARB shall act as the Mudarib, and the Customer shall act as Rab al-Mal.
 - The Customer shall bear any loss, unless such loss results from misconduct or negligence on the part of ARB.

Fifth: Profit Calculation and Distribution

Al Rajhi Banking & Investment Corp., Entity type: Bank \ Financial Institution, Saudi Joint Stock Corp. With a Capital of S.R. 40,000,000,000.00 , C.R. NO: 1010000096, P.O Box: 28 Riyadh 11411 Kingdom of Saudi Arabia. Tel: +966 11 2116000, National Address: Al Rajhi Banking & Investment Corp. 8467 King Fahd Road - Al Muruj Dist, Unit No (1) Riyadh 12263 - 2743, Web: www.alrajhibank.com.sa, SAMA Lic No: 1420 It is controlled and supervised by Saudi Central Bank

اسم العميل: رقم هوية العميل: رقم ملف العميل:

رقم الحساب: / / التاريخ: / /

اسم الفرع: رقم الفرع: عملة الحساب:

نأمل منكم البدء بالاستثمار حسب الإجراءات والنظم المتبعة، وحسب البيانات الموضحة أعلاه.

أولاً: التمهيد

توضح هذه الوثيقة شروط وأحكام حملة استثمار الأرصدة المستقطبة ("الحملة") التي يطلقها المصرف، ويُعد دخول العميل في الحملة قبولاً بهذه الشروط والأحكام، وتطبق عليها أحكام عقد المضاربة الشرعية المنظمة لاستثمار الأموال.

ثانياً: التعريفات:

1. الحملة: حملة تقديم نقاط مكافأة مقابل زيادة متوسط رصيد العميل خلال فترة الحملة (ثلاثة أشهر) تبدأ من 01/01/2026 م وحق 31/03/2026 م.
2. الأموال المستقطبة: الزيادة في متوسط رصيد العميل التي تتوفر فيها الشرطان الآتيان:
 - أ. يجب أن تقل الزيادة في متوسط الرصيد عن 5,000 ريال سعودي، ويتم احتساب مقدار الزيادة بمضاعفات 5,000 ريال سعودي فقط، وأي زيادة أقل من ذلك لا تحتسب.
 - ب. أن تكون الزيادة أعلى من متوسط رصيد العميل خلال الفترة (01/10/2025 م إلى 31/12/2025 م).
3. متوسط الرصيد: متوسط رصيد الحساب الجاري خلال فترة محددة، ويستخدم لمقارنة رصيد ما قبل الحملة برصيد ما بعد الحملة.
4. الربح المتوقع: معدل الربح المتوقع استحقاقه من استثمار الأموال المستقطبة.
5. نقاط مكافأة: نقاط برنامج الولاء المقدمة من المصرف، والمستخدمة كبدل للأرباح النقدية لعملاء الأفراد.

ثالثاً: شروط الأهلية:

1. تشمل الحملة العملاء من الأفراد ممن لديهم حساب جاري نشط تبدأ أرصدة حساباتهم الجارية من 10,000 ريال سعودي وأعلى .
2. الأموال التي تقل عن الحد الأدنى المحدد لا تُعد مالاً مستقطباً.
3. يتم احتساب الأموال المستقطبة بعد انتهاء الحملة وفقاً لمعايير متوسط الرصيد قبل الحملة وبعدها، ويعتمد بالفارق فقط.

رابعاً: آلية وطبيعة الاستثمار:

1. تُستثمر الأموال المستقطبة داخل الحساب الجاري الخاص بالعميل دون الحاجة لفتح حساب جديد.
2. يخضع الاستثمار للأحكام الشرعية للمضاربة المعمول بها لدى المصرف، والتي تشمل:
 - إعلان الربح المتوقع، وهو (2.4%).
 - كون المصرف مضارباً والعميل رب المال.
 - تحمل العميل الخسارة ما لم يقع تعدي أو تفريط من المصرف.

خامساً: احتساب وصرف الأرباح:

1. يعتمد استحقاق الربح على متوسط الأموال المستقطبة لثلاثة أشهر ميلادية كاملة (فترة الحملة)

اسم المؤسسة المالية: شركة الراجحي المصرفية للاستثمار ، نوع الكيان: مصرف/مؤسسة مالية، شركة سعودية مساهمة برأس مال: 40,000,000,000.00، رقم السجل التجاري: 1010000096، الرقم: ٢٨٣٩٦٤٣٧٣٩٦٠٠٠٢٨٢٩، المودع: ١١٤١١، العنوان: ١١٤١١، المملكة العربية السعودية، هاتف: +٩٦٦ ١١ ٢١١٦٠٠٠، رقم: ١٢٢٦٣ - ٢٧٤٣، الموقع الإلكتروني: www.alrajhibank.com.sa، المرخص لها برقم: ١٤٢٠، الترخيص: ١٤٢٠، وحاصصة لرقة وإشراف البنك المركزي السعودي.

1. Profit entitlement shall be based on the average Attracted Funds over a full period of three Gregorian months (the Campaign period).
2. The profits shall be distributed at a rate of (15,000 mokafaa Points for each SAR 5,000) only after completing three-month period and in a single lump sum.
3. **Profit-Sharing Ratio of Distributable Profit:**
 - a. Profit Distribution Ratio:
 - Customer's Share of Profit: 60%
 - Bank's Share of Profit: 40%

Sixth: Distribution Mechanism

- Mokafaa Points equivalent to the cash value of profit shall be granted as agreed herein.
- If the Customer desires to redeem such points with Mokafaa partners, the value shall be higher than the cash value of points.
- Mokafaa Points shall be credited to the Customer's wallet in Mokafaa upon completion of the Campaign and shall thereafter be subject to the applicable Mokafaa terms and conditions.

Seventh: Customer Authorization

The Customer hereby authorizes ARB, for the Campaign period, to undertake the following:

1. Investing the Attracted Funds in accordance with Sharia-compliant Mudarabah contract.
2. Calculating the Expected Profit and the actual return.
3. Converting individual Customers' profits into Mokafaa Points and credit such points upon completion of the Campaign.

Eighth: Sharia and Regulatory Provisions

1. ARB shall abide by Sharia requirements for possession and equivalence when converting profits into mokafaa Points.
2. ARB shall be entitled to amend these Terms and Conditions. In addition, such alteration or amendment shall become effective within thirty days as of the date of notifying the Customer thereof by registered mail, e-mail, or SMS sent to the mobile number linked to the current account.
3. ARB shall be entitled to retain all documents and records related to the Customer's account for a minimum period of ten (10) years as of the date of signing these Terms and Conditions.
4. These Terms and Conditions shall be governed by the provisions of Islamic Sharia and shall be subject to the jurisdiction of the competent judicial authorities in the Kingdom of Saudi Arabia.

Ninth: Campaign Expiration

- The Campaign shall expire upon the completion of its three-month term (from 01/01/2026 AD to 31/03/2026). The profits shall be distributed after completing calculation period, within a period of (30) days as of the Campaign closing date.

2. يتم صرف الأرباح (15,000 نقطة مكافأة لكل 5,000 ريال سعودي) بعد اكتمال مدة الثلاثة أشهر فقط، وبشكل دفعات واحدة.

3. نسبة المشاركة في الربح القابل للتوزيع:

(أ) نسبة قسمة الأرباح:

• النسبة المستحقة من الربح للعميل: %60

• النسبة المستحقة من الربح للمصرف: %40

سادساً: آلية الصرف :

سيتم منح نقاط مكافأة متساوية لقيمة الربح نقدا حسب المتفق عليه في هذه الشروط والاحكام.
إذا رغب العميل في استبدالها مع شركاء مكافأة تكون القيمة أعلى من القيمة النقدية للنقاط.
يتم تحويل نقاط مكافأة العميل في محفظة العميل في مكافأة عند انتهاء الحملة ليجري عليها ما يجري على نقاط مكافأة من شروط واحكام.

سابعاً: تفويض العميل

يفوض العميل المصرف خلال مدة الحملة بما يلي:

1. استثمار الأموال المستقطبة وفق عقد المضاربة الشرعية.

2. احتساب الربح المتوقع والعائد الفعلي.

3. تحويل أرباح الأفراد إلى نقاط مكافأة وإيداعها بعد انتهاء الحملة.

ثامناً: أحكام شرعية وتنظيمية

1. يلتزم المصرف بشروط التقاييس والتماذل الشرعي عند تحويل الأرباح إلى نقاط مكافأة.
2. يحق للمصرف تعديل هذه الشروط الأحكام ، ويكون هذا التغيير أو التعديل سارياً خلال ثلاثة أيام من تاريخ إبلاغ العميل به بالبريد المسجل أو البريد الإلكتروني أو الرسائل القصيرة على رقم الجوال المرتبط على الحساب الجاري .

3. للمصرف الحق بالاحتفاظ بكلفة المستندات والوثائق المرتبطة بحساب العميل وذلك لمدة (10) عشر سنوات كحد أدنى من تاريخ التوقيع على هذه الشروط الأحكام.

4. تخضع هذه الشروط والأحكام لأحكام الشريعة الإسلامية والجهات القضائية المختصة في المملكة العربية السعودية.

تاسعاً: انتهاء الحملة

• تنتهي الحملة بانتهاء مدتتها ثلاثة أشهر(01/01/2026 م إلى 31/03/2026 م)، ويتم صرف الأرباح بعد اكتمال فترة الاحتساب وذلك خلال مدة تصل إلى 30 يوماً من تاريخ إغلاق الحملة.